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PRIČA SE... Fmreže

Jelena STANISAVLJEVIĆ
Pa njima ni sav Vrbas ne može pomoći koliko ih ima za-
poslenih. Da su jednu osobu osposobili da piše projekte, 
jedan po jedan kolektor da finansiraju ovih dvadeset i 
nešto godina. Isto i Pošta, ne mogu ljudi zaraditi tolike 
plate koliko ih je zaposleno

Slobodan POPADIĆ
Nema negativnih, samo netestiranih.

Novine FAKTOR su upisane u Registar javnih glasila RS pod rednim brojem 697 
po rješenju broj 07.06/053-46/21-2
Sedmično izdanje, svakog četvrtka, latiničnim pismom

Pred svake izbore u BiH se sliju "mirovne misije" i rezervne vojne snage kako bi, navodno, 
sačuvali mir, dok u stvarnosti dolaze dijelovi obavještajnih službi koji pokušavaju kreirati 
rezultate glasanja i uticati na dnevno – politička dešavanja. Za razliku od prošlih godina, 
sada se Britanci uopšte ne kriju. Dolazak su najavili, kao i Nijemci. Prema informacijima Fak-
tora, samo budžet koji imaju Britanci kreće se oko 750.000 funti. Oko dva miliona maraka 
mjesečno će se "upumpavati" u razne medije, nevladine organizacije, udruženja, pojedince, 
pokrete pa i pojedine stranke, a sve kako bi se uticalo na izbornu volju.

Špijuni su oko nas
Doduše, i ove godine je sve „zakukuljeno“ seks skandalom u Britaniji, u kojem su učesto-
vali vojni specijalci. To je samo jedan od načina kako bi mediji "zaboravili" priču o dolasku 
BiH. Opet je jedini o ovom problemu govorio Milorad Dodik. Slično kao i za prošle izbore, u 
Federaciji BiH i dijelu medija u Republici Srpskoj pokušalo se sve relativizovati, odnosno po 
svaku cijenu umanjiti značaj dolaska špijuna sa velikim količinima "keša". Funte bi trebalo 
da posluže ne samo za prekrajanje izborne volje građana, već i za pravi krstaški rat protiv 
vlasti, eventualno fingiranje incidenata, a sve s ciljem da se u oktobru kao pobjednici prikažu 
Britanski favoriti.

Javna PDP-a tajna 
U Republici Srpskoj većina stvari se već zna godinama. PDP-ove veze sa Britancima su toliko 
očigledne da ih više niko i ne krije. A i pojedini mediji, koji se pokušavaju prikazati objektiv-
nim, već godinama su na budžetima međunarodnih organizacija. Čeka se "događaj" koji bi 
se mogao iscenirati kako bi uticao na izbore. Sjećamo se 2018. godine i protesta u Banjaluci. 
ATV je ranije pisao da posjeduje informacije da su u Kampu NATO-a u Butmiru kod Sarajeva 
obavještajci iz Britanije i SAD-a za ove izbore napravili plan o ukidanju Republike Srpske, 
upotrebi "bonskih ovlaštenja" te smjenama i hapšenjima izabranih zvaničnika. Neki od tih 
planova su se već počeli ostvarivati, kao što su rekacije Kristijana Šmita, dizanje tenzija u Fe-
deraciji BiH, ali i "provljenom" planu o hapšenju Milorada Dodika. Sad dolazi faza direktnog 
"ulaganja novca" u medije, pojedince, ali i političke partije. Čeka se izazivanje događaja koji 
bi izveo narod na ullice. 

I.G.

HIBRIDNI RAT PROTIV SRPSKE
BRITANCI DAJU DVA MILIONA 
MJESEČNO DA SRUŠE DODIKA!?

Aleksandra
Koliko ljudi nemaju osećaja za tuđe slobodno vreme, 
planove i odmore, prosto neverovatno.
Ako im nešto treba, na glavu će tu sesti
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U džep stavio 10 pro-
sječnih plata

To se desilo u maju 
ove godine kada je Ra-
denku Smiljaniću na ra-
čun leglo nevjerovatnih 
10.887.43 KM.U junu 
su mu primanja bila 
malo skromnija, ali su i 
dalje veća od 9.000 KM.

Podaci o primanji-
ma prvog sindikalca 
„Alumine” pokazuju 
da je za prvih šest mje-
seci ove godine zara-
dio 48.470.75 KM po 
osnovu ličnih prima-
nja, a ostali dohodak je 
iznosio čak 9.175.27 
KM, što ukupno izno-
si 57.646 KM za pr-
vih pola godine ili oko 
9.600 KM mjesečno, 
što je više nego solidna 
suma bez obzira koliko 
je sindikalna organizaci-
ja na njegovim leđima!

Z.Š.

Predsjednik sindikalne organizaci-
je kompanije „Alumina” u Zvorniku 
može da se pohvaliti da  zarađuje 
više od premijera i ministara u Vladi 
Republike Srpske. Radenko Smiljanić 
je na mjesto predsjednika Sindikal-
ne organizacije metalske industrije 
i rudarstva u kompaniji „Alumina” 
izabran  krajem aprila prošle godine. 
Mnogi će, ne bez osnova, primjetiti 
da u posljednje vrijeme uz sindikalne 
izjave uglavnom provuče i one po-
litičke, pa i to da će radnici cijeniti i 
ono što političari odluče i tako glasati 
na narednim izborima.

Unovčio se

„Naš zahtjev je bio 
da radnici učestvuju u 
prodaji, da sve bude 
transparentno javno i u 
zakonskim okvirima. 
Radnici se plaše 'Pa-
vgorda' i svega što ga 
„kači“ od nastanka do 
danas. Koliko su pro-
sječne plate u 'Pavgor-
du', kako su prošla ranija 
preduzeća koja je kupio? 
Kad to sagledamo, onda 
je jasno zašto se radnici 
plaše i kako da očekuje-
te da budu mirni“, kazao 
je nedavno Smiljanić.

On, kao sindikalni 
vođa, sudeći po poda-
cima koje su u posjedu 
Faktora, mjesečno zara-
đuje više od 8.000 KM. 
Zvuči nevjerovatno, ali 
bilo je i mjeseci kada su 
primanja prvog sindikal-
ca zvorničkog preduze-
ća bila i veća od 10.000 
KM!
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Svaki mjesec
inkasira oko
8.000 maraka! 

Sindikalac u „Alumini” 
zarađuje više od 
predsjednika  

NAPLATIO VIŠE OD 90.000 KM

Upućeni u dešavanja u zvorničkom predu-

zeću tvrde da je Radenko Smiljanić navikao 

na dobra primanja i tokom prošle godine 

kada je inkasirao 85.527 KM ličnih primanja 

i 6.196 KM dodatne zarade. Ukupno, lani je 

prvi sindikalac u „Alumini” zaradio 91.724 

KM ili 7.643 KM prosječno za svaki mjesec u 

prošloj godini, što je opet preko osam puta 

više od prosječnog primanja u Srpskoj, ali, 

zanimljivo, i viši iznos od zarada predsjedni-

ka i premijera u Republici Srpskoj.
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pšenice, izdvoio neko-
liko atraktivnih placeva 
i ostatak prodao Morali-
ću, koji je vlasnik kom-
binata Belje, vlasnik 
vinarije Kutjevo, odno-
sno naveći proizvođač 
hrane u regionu. 

Tu ništa nije otišlo u 
staro gvožđe. I šećeranu 
u Bijeljini je kupio Mo-
ralić, jer je bio zaintere-
sovan. I ovdje oko Alu-
mine, kada bude pred 
kraj steča,j mora se uve-
sti strateški partner bilo 
da je riječ o kupcima ili 
dobavljačima jer su ve-
zani za fabriku.

FAKTOR: Znači nemaju 
bojazni ni budući kup-
ci i dobavljači?

S T E VA N O V I Ć : 
Naravno. Kada nešto 
radi kako treba, zašto bi 
to neko mijenjao? Ov-
dje samo treba ustrojiti 
neke stvari koje pret-
hodni menadžment i 
nije mogao, jer kada 
nema titulara veoma je 
teško raditi. 

Kada se završi ste-
čaj i kada se formira 
vlasnička struktura ona 
će biti drugačije. Onda 
će i glavni menadžer i 
njegovi saradnici imati 
veća ovlaštenja, da se 
popravi radna discipli-
na ako negdje škripi, 
da se neke organizaci-
one stvari mijenjaju, a 
suština ostaje ista. Svi 
ljudi ostaju na poslu, 
svi će primati platu i 
to u najmanjem iznosu 
kao sada, ako raste pro-
izvodnja onda će rasti i 
plata..

.Niko se neće odreći 
radnika, jer „Pavgord” 
nema logike da potro-
ši 70 miliona maraka i 
da nešto siječe u staro 
gvožđe. Te pare se za 
nekoliko godina moraju 
vratiti iz nekog profita.

Z.Š.
. 

kazalo da idu u to. Imali 
su priliku, kada su pri-
mili trinaestu platu, da 
kupe potraživanja koje 
ima Alumina od šest i 
po miliona. Milion i po 
je plata što znači da su 
ljudi nezainteresovani, 
imaju svoje probleme, 
troškove koje moraju 
da plate. Sada se protu-
ra priča da su htjeli da 
kupe svih 42 miliona, a 
nisu razgovarali sa bilo 
kim. Ja sam ovih dana 
razgovarao sa petnest 
ljudi iz Alumine i niti 
jedan nema pojma o 
planovima. Čak su kre-
ditno ne solventni, da 
ne kažem nesposobni, 
jer je ružan izraz, dvije 
trećine radnika. Možda 
mogu dobiti od pet do 
deset hiljada kredita, 
međutim potrebno je 
oko 30.000 po radniku. 
To nije realno.

FAKTOR: Slijedi uplata 
sredstava i to iznosa 
za koji su kupljena po-
traživanja?

STEVANOVIĆ: To 
sve zavisi od procedure 
u sudu. Što se plaćanja 
tiče novac je na raču-
nu „Pavgorda”. Nakon 
potpisivanja ugovora 
isti dan će biti sve pla-
ćeno. Nema nikavih 
odlaganja niti bojazni 
za radnike. Radnik je 
danas najtraženija stvar 
na ovim prostorima, jer 
niko neće dozvoliti sebi 
da vrijednog, čestitog 
majstora da mu smanji 
platu ili da ga otpusti. 
Sa kim će raditi, a tolike 
pare uložiš? 

O čemu mi priča-
mo ovdje? Nego je sve 
konstrukcija kao što 
je i priča da sve što je 
„Pavgord” kupio otiš-
lo u staro gvožđe. Evo 
primjer Žitoprometa iz 
Bijeljine. I tu su kuplje-
na potraživanj , radio 
je pola godine, otkupio 
nekoliko desetina tone 

Ružno je što je se neki kriju iza interesa radnika, a u stvari se radi o interesu pojedinaca. To su ljudi sa ozbiljnim 
primanjima i ozbiljni su manipulatori. Spreman sam da do okončanja stečaja u Fabrici glinice „Pavgord” ne uđe 
u Aluminu. Ali nakon stečaja sve će biti mnogo jasnije, kaže za Faktor, gradonačelnik Zvornika i poslovni partner 
Gordana Pavlovića, vlasnika firme „Pavgord”. Objašnjava i kojim to centrima moći nije u interesu da se provede 
odluka Vlade Srpske kada je u pitanju otkup potraživanja Fabrike glice „Birač”, u stečaju. I imaju razna oružja na 
raspolaganju, među kojima je i Nebojša Vukanović, koji je, kako navodi, u Zvornik doveo tridesetak zviždača među 
kojima, bar po onome što sam je prebrojao, bilo je oko pedeset godina robije!

Zoran Stevanović otkriva
pozadinu protesta u Zvorniku

Vukanović je namirisao novac

KO VODI PROTESTE I IMA 50 GODINA ROBIJE? 

FAKTOR: Zašto je ekonomska priča o otkupu potraživanja u Fabrici glice „Birač” iz 
Zvornika prebačena u političke vode?

STEVANOVIĆ: Zato što postoje ozbiljni centri moći kojima je stalo da se ova eko-
nomska priča ne završi na način kako je Vlada donijela odluku, koji su za ostvarenje 
svojih ciljeva angažovali razna oruđa i oružja. Jedno od njih je Nebojša Vukanović 
koji u Trebinju ne može da skupi pedeset ljudi ili sedamdeset, jer odmah dobija 
batine, a doveo je u Zvornik tridesetak zviždača među kojima, bar ono što sam ja 
prebrojao bilo je oko pedeset godina robije. On ovdje štiti ljude i njihove interese 
koji enromno zarađuju. Evo dobio sam podatak da čovjek koji vodi proteste u 
Alumini zarađuje ogromne novce, zvanično na račun. Ja protiv toga nemam ništa, 
samo mi smeta kada laže, preuveličava i kada neće da razgovara, jer se meni ne 
javlja na telefon već danima.

AMATER KOJI NE VRIJEDI NI 200 GLASOVA

FAKTOR: Osobe koje protestvuju vođeni Vukanovićem kažu da postoji bojazan da se 
zbog odluke Vlade iseli stanovništvo sa ovog prostora?

STEVANOVIĆ: Pustite to, to su amateri koji ne vrijede 200 glasova, a koji su spremni 
to da kažu. To ozbiljan političar nikad neće reći. To vam neće reći neko ko vodi 
ozbiljnu političku partiju. To će reći Vukanović koga ne priznaje ni vlast ni opozicija. 
On je rijaliti političar, koji mora da zna da u ovoj zemlji postoji toliko bezbednosno 
različitih opcija da niko nije zaštićen. Neka podnesu prijave i neka se ispita recimo 
kako je Nova banka dala garanciju. Pa imamo Agenciju koja radi svoj posao, jer se 
ne isplati nikome da kvari svoju reputaciju. Nova banka je ozbiljna institucija koja 
zbog bilo kog interesa pa i „Pavgorda” neće rizikovati svoju reputaciju.

RADNICI DA SE JAVE NA RAZGOVOR

FAKTOR: Može li ova odluka Vlade uticati na izborni rezultat u Zvorniku ?

STEVANOVIĆ: Ja imam najveću podršku birača kao gradonačelnik u Republici Srp-
skoj. Nakon ovoga mi je skočila popularnost među mojim ljudima. Eto pojavio sam 
se među radnicima, otišao sam sam, a mogao sam na one proteste dovesti hiljadu 
ljudi sa pištaljkama da isprozivaju svakoga. Ja neću time da se bavim. Ja neću da 
se valjam sa Vukanovićem u blatu. Došao sam da kažem ljudima da mi se jave da 
pričamo. Ne može Vukanović radnicima valjati više od mene niti im može pomoći 
više od mene, niti više voli Aluminu više od mene. Njegova priča nema nikakvog 
smisla, jer želi priča ono što neko voli da sluša, a da li je to potkovano činjenicama 
to nema veze. Evo u Jasenici je držao zbor i kaže da je odlično primljen. On nema 
pojma da sam 70 posto ljudi ja poslao da ga malo sokole da misli da nešto vrijedi, a 
potućemo ga na izborima da neće ništa imati.

FAKTOR: Sindikat u Ali-
mini očekuje da Vlada 
Srpske poništo svoju 
odluku. Da li je za vas 

otkup potraživanja Fa-
brike glice „Birač” u 
stečaju završen slučaj?

S T E VA N O V I Ć : 
Mislim da Vlada teško 
može da promijeni svo-
ju odluku ili je ne daj 

Bože opozvati. Sindikat 
je izmanipulisan oko 
moghućeg otkupa jer 
sa radnicima nisu obav-

ljeni razgovori da li su 
oni uopšte za kupovinu 
potraživanja. Tu se sku-
pilo sedam-osam ljudi i 

pa diže bunu!
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Izjašnjavanje građana - da li ste za opoziv načelnika Srđana Rankića - u Bratuncu je tema broj je-
dan. Ipak, čini se da će i nakon referenduma, 7.avgusta, osim Komisije za opoziv, posla imati i još 
neke institucije u Republici Srpskoj. Već sada postoje spremne prijave za povredu biračkog prava 
i krađu identiteta. Faktor je već pisao da je trenutna situacija u egalu i da pobjedu može odnijeti 
samo ona grupa koja „ubijedi“ glasače poštom.

Umrli glasaju?

Komisija za spro-
vođenje referenduma u 
Bratuncu u susjedu Lju-
boviju poslala je ključ-
nih 1.500 preporučenih 
pošiljki sa glasačkim 
listićima kako bi se bira-
či koji, navodno, žive u 
Ljuboviji mogli izjasniti 
putem pošte. Opštin-
ska uprava u Bratuncu 
obavijestila je MUP da 
se među preporučenim 
pošiljkama nalaze i one 
sa imenima 104 umrle 
osobe iz Bratunca te 680 
osoba iz Bratunca koji-
ma je ukraden identitet.

„S obzirom da se radi 
o fiktivnim prijavama 
birača, i činjenica da je 
Komisija izvršila krivič-
no djelo, kao i lica koja 
su planirala nelagalno 
da preuzmu preporučene 
pošiljke na teritoriji op-
štine Ljubovija, obavje-
štavamo Vas da ovom 
slučaju posvetite poseb-
nu pažnju“, piše između 
ostalog u dopisu koji je 
upućen upravniku pošte 
u Ljuboviji.

Danje se navode 
imena osoba koje će 
preuzeti pošiljke o čemu 
su obaviještena mini-
starstva unutrašnjih po-
slova Republike Srpske 
i Srbije. Da je to tako 
pokazuju i fotografije 
glasačkog listića koje su 
Faktoru poslate sa neko-
liko adresa u Luboviji.

Cijena za lojalnost?!

Osim ovih slučaje-
va, koji su top tema u 
Bratuncu, zabilježena je 
i pogoršana bezbedno-
sna situacija, gdje osim 
verbalnih ima i fizičkih 
sukoba. Dosta pažnje 
među političkim supar-
nicima izazvalo je i sa-
opštenje za javnost na-
čelnika Rankića, koji je 
imenom i prezimenom 
prozvao osobe iz poli-
tičkog života koji su mu 
tražile neke vrste usluga 
za lojalnost. Uglavnom 
je riječ o funkcioner-
skim pozicijama koje 
prati zapošljavanje naj-
bližih članova porodice.

Protiv Rankića je ne-
davno prijavu podnijelo 
i tužilaštvo u Bijeljini, 
jer ga smatraju odgo-
vornim za isticanje slika 
stradalih srpskih vojni-
ka i civila pored putne 
komunikacije Bratu-
nac-Srebrenica. Na taj 
događaj je reagovao i 
srpski član predsjedniš-
tva Milorad Dodik, koji 
je osudio potez pravo-
sudnih organa iz Bije-
ljine.

Koalicija koja želi 
opoziv načelnika Sr-
đana Rankića broji 11 
političkih subjekta. Od 
skora je to i SDA, koju 
predvodi aktuelni pot-
predsjednik Republike 
Srpske Ramiz Salkić.      

Z.Š.

„ŠURNJAVA” I TEŠKE RIJEČI
 
Direktor Pošta Srpske i predsjednik Opštinskog odbora Ujedinjene Srpske Bratunac 
Miladin Radović na društvenim mrežama je iznio svoj stav o načelniku Bratunca 
Srđanu Rankiću i razlozima za opoziv. 
„Umjesto da tokom svoje kampanje protiv opoziva objasni narodu trošenje opštin-
skog budžeta, ukidanje regulacionog plana, legalizaciju bespravnih objekata svoje 
rodbine (čiče), gašenje fudbalskog kluba i još mnogo toga, on je svoju kampanju 
bazirao na tome kako nije htio da ispunjava želje odbornika i zapošljava njihove 
bližnje (iako to nije istina, ili neka dokaže ako jeste)”, naveo je Radović. Potpom su 
pale i oštre optužbe. 
„Baš zbog licemjerstva tog lažova i manipulatora, odlučio sam da se obratim pu-
tem društvenih mreža, i pokažem Vam da je, problem između nas dvojice počeo 
onog momenta kada mu nisam zaposlio „šurnjavu“ u bijeljinsku poštu. Njegova 
šurnjava nama Bratunčanima je poznatija zbog svog supruga – šuraka načelnika 
opštine, sa kojim načelnik ima „dil“ po kome je u zgradu opštine instalirao samo-
uslužni aparat i za to dobija naknadu od 400 maraka mjesečno!!! Nije loša stvar 
postojanje tih aparata u firmama i preuzećima, jer omogućava radnicima da bez 
izlaska napolje nešto kupe, čak i u preduzeću kojim rukovodim na više lokacija 
postoje ti aparati, samo za razliku od ovog „šurakovog“, drugi ljudi plaćaju nama 
što se ti aparati nalaze u našim prostorijama...”, napisao je Radović.

META NA ČELO

Predsjednik Opštinskog odbora SNSD-a Bratunac Marko Mrkajić ukazao je da će 
proći i 7.avgust te da treba nastaviti živjeti u toj lokalnoj zajednici, zbog čega nije 
dobro iznositi određene stavove, koji su se mogli pročitati na jednom od lokalnih 
portala. 
Njemu i drugim neistomišljenicima nije bilo dozvoljeno komentarisanje, zbog čega 
je u saopštenju za javnost objasnio zašto na tom mediju po svaku cijenu brane 
Srđana Rankića te da su za lažne i iskrivljene slike u javnosti, kako kaže, plaćeni iz 
lokalnog budžeta. 
Mrkajić je odbacio sve takve konstrukcije i na njegov račun, navodeći da njegov 
radni dan često traje i po 12 sati i ima pametnija posla od toga da piše blogove i 
tekstove, posebno sa lažnih profila i stranica. 
Upozorio je da se njemu stavlja meta na čelo i želi da ukalja njegovo ime. 
Mrkajić je dodao i da, ukoliko nisu tačni njegovi navodi, mogu da ga tuže.

„Mrtvi“ iz
Ljubovije odlučuju
izbore u Bratuncu

Referendum za
opoziv načelnika 
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U Vodovodu A.D. Banjaluka ništa nije onako kako je najavljivao 

gradonačelnik Draško Stanivuković. A najavljivao je puno. Želio 

je da po svaku cijenu otkrije navodni kriminal prethodnog 

rukovodstva, usvoji novu sistematizaciju te da dođe do boljeg 

poslovanja. Ali... uzalud želje!

MNOGO HTIO,
A NIŠTA URADIO
NIJE!

DUDUKOVIĆ U ČEKAONICI

„Gradonačelnik nije zadovoljan“  

poručeno je kratko i jasno direktoru 

Dudukoviću, koji već danima čami 

čekajući da ga svršeni gimnazijalac 

primi na razgovor.
!

Opet smjene u
Vodovodu Banjaluka
i još jedan 
gradonačelnikov ćorak!
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Otimaju
zemlju

Vodovoda
U CENTRU

BANJALUKE!
Na pomolu je velika prevara sa milionski vri-
jednim zemljištem Vodovoda, u namjeri da se 
jednom poznatom tajkunu omogući da se do-
kopa izuzetno atraktivnog placa u centru Ba-
njaluke, saznaje magazin Faktor.
Prema našim saznanjima, direktor banjalučkog 
Vodovoda Predrag Duduković, u dogovoru sa 
gradonačelnikom Draškom Stanivukovićem, 
namjerava da povuče ranije pokrenutu parnicu 
protiv firme pomenutog gradskog moćnika. Na 
taj način bi se istom omogućilo da zaradi mili-
one na izgradnji stambeno-poslovnog objekta 
na lokaciji starog sjedišta Vodovoda, na parceli 
preko puta Elektrotehničkog fakulteta.

PREVARA VIJEKA!
ovog odbornika Milka 
Grmuše, tokom prediz-
borne kampanje bio je 
Stanivukovićev vozač 
i tjelohranitelj. Kao i 
svi ostali novi radnici 
Vodovoda, primljen je 
bez raspisanog javnog 
konkursa, bez obzira na 
to što se gradonačelnik 
svojevremeno zaklinjao 
da se „niko nikada više 
neće zapošljavati preko 
štele i da će svaki kon-
kurs biti pošten i otvo-
ren za sve“.

Sad traže novac građa-
na?!

Samo u januaru ove 
godine, bez raspisivanja 
javnog konkursa, u Vo-
dovod je primljeno pet 
novih radnika i to u tre-
nutku kad se preduzeće 
zaduživalo kod banaka 
kako bi podmirilo teku-
ću likvidnost. Prethodno 
je u Vodovodu zaposle-
na i supruga odbornika 
SDS-a Aleksandra Pet-
kovića, koji u gradskoj 
skupštini podržava ak-
tuelnog gradonačelnika. 
Takođe, Faktor je već 
ranije pisao da je Sta-
nivuković zbrinuo i su-
prugu odbornika PDP-a 
Jove Savanovića, koja je 
zaposlena u banjalučkoj 
Akvani i pored toga što 
ovo gradsko preduzeće 
posrće upravo pod tere-
tom velikog broja rad-
nika. U Vodovodu , čiji 
izvještaj o radu, uz put 
rečeno, nije prihvatila 
gradska Skupština, sjetili 
su se da bi gubitke mogli 
namiriti subvencijima 
od grada. Po uzoru na 
Toplanu ili javni prevoz 
očekuju da im Draško 
Stanivuković pomogne. 
Tačnije građani, jer je 
to njihov, a ne tajkunski 
novac. “Od Grada ćemo 
tražiti subvencije kao što 
su bile za javni prevoz 
i za “Eko toplane”. Mi-
slim da je relano očeki-
vati da nam grad Banja-

bar za 600.000 maraka. 
Sad od toga nema ni-
šta i jasno je Vodovod 
postaje gubitaš. Prvi 
put u posljednjih ko 
zna koliko godina. Za 
sada nema problema sa 
isplatom plata i poreza 
ali nije isključeno da će 
do toga doći.

Svastike, vozači, trene-
ri...

Faktor je u više na-
vrata pisao o bahaćenju 
u Vododovu i zapošlja-
vanjima mimo predvi-
đene procedure. Pod-
sjećamo samo na neke 
uhljebe: Bojan Kresoje-
vić, gradski menadžer i 
desna ruka gradonačel-
nika Banjaluke, zapo-
slio je svastiku Sanju 
Zeljković u gradski Vo-
dovod, u trenutku dok 
se ovo javno preduzeće 
suočava sa ogromnim 
finansijskim pritiskom, 
izazvanim prijemom na 
ionako urušeni budžet 
cijele odabrane vojske 
PDP-ovaca. Sada će ko-
risnici usluga Vodovo-
da, plaćajući račune za 
vodu, finasirati i mje-
sečnu apanažu sestri 
Kresojevićeve supruge, 
koja je primljena u rad-
ni odnos bez raspisanog 
javnog konkursa, kao 
što je to slučaj sa goto-
vo svim novim radnici-
ma, koji su zapljusnuli 
Vodovod poslije dola-
ska nove administracije 
i uprave preduzeća po 
nalogu Draška Stani-
vukovića. Prethodno je 
gradonačelnik „skra-
sio“ svog nekadašnjeg 
vozača i pratioca Dra-
goljuba Grmušu u ba-
njalučki Vodovod, a sve 
u okviru novog talasa 
prijema partijskih voj-
nika u ovo gradsko pre-
duzeće. Kako nam je ra-
nije potvrđeno od dobro 
upućenih u Gradskoj 
upravi, Grmuša, koji 
je blizak rođak PDP-

Situacija u banjalučkom Vodovodu je gora nego što se moglo predpostaviti, a ono o čemu je pisao Faktor izgleda 
da je samo vrh ledenog brijga. Uprava, koju je postavio Draško Stanivuković, imala je dovoljno vremena da pokaže 
rezultate, ali, ispostavilo se da su nedorasli zadatku. Osim zapošljavanju novih radnika, ali po stranačkim i izričitim 
nalozima gradonačelnika. Ovo gradsko preduzeće je za prvih pola godine u gubitku gotovo pola miliona maraka. 
Za loše poslovanje menadžmet krivi sve osim - sebe. Ne otrkivaju koliko su novih radnika zaposlili, ali po računici 
Faktora, primljeno je oko novih 40 stranačkih aktivista i podobnih rođaka. Broj zaposlenih, po tim informacijima 
našeg magazina,  popeo se na nevjerovatnih 360.

Draškov tim za
pravljenje gubitaka

Vodovod pliva
ka milionskom
minusu

Katastrofalni rezultati
Direktor Vodovo-

da gubitak pravda od-
lukom Ustavnog suda 
po kojoj je proglašena 

nelegalna nakanda za 
mjerno mjesto. Po tom 
osnovu izgubljeno je 
oko 700.000 maraka, 
tvrdi Predrag Duduko-

vić za portal Capital. 
Za gubitak dodatno 
optužuje povećanje ci-
jena energenta. Nova 
zaposlenja nije spomi-

njao. Prihod Vodovoda 
Banjaluka su u prvih 
pola godine iznosili 
8.772.588KM, a dok su 
rashodi bili znatno veći, 

9.240.599 KM. Polugo-
dišnja kasa je tako osta-
la praznija za 468.006 
KM. Planirali su ovu 
godinu završiti u plusu 

luka, odnosno Skupština 
grada Banjaluka na neki 
način izađe u susret i da 
nas u određenom iznosu 
subvencioniše za ovu go-
dinu. Ukoliko Vodovod 
ne dobije subvencije do 

kraja godine, preduzeće 
će u 2022. godini poslo-
vati sa gubitkom”, pre-
cizirao je Duduković za 
Capital. Druga opcija je, 
očekivano, poskupljenje 
vode. Zamagljeno to kao 

neće biti poskupljenje 
već vraćanje cijene vode 
na vrijeme prije Odluke 
Ustavnog suda. Nije šija 
nego je vrat. 

V.Š.

PRAZNA PRIČA I NOVE LAŽI

Stanivuković ranije, kako je tvrdio, nije bio zadovoljan kadrovskim rješenjima u 
Vodovodu, ali ništa nije preduzeo da te probleme riješi. Sada je na leđa građana 
navalio još jednog gradskog gubitaša. Određeni broj ljudi koji su imenovani uz 
direktora Predraga Dudukovića ne rade dobro, rekao je Stanivuković prije nekoliko 
mjeseci. „Moguće je da biti smijenjeni u narednom periodu, jer nismo zadovoljni. 
U pitanju su saradnici direktora koje sam lično predložio, ali nismo zadovoljni“, 
ojasnio je tada Stanivuković. I nije uradio ništa. Mi nismo iznenađeni. A vi?

A ZA TAJKUNA PLAC!

Faktor je posljednjih mjeseci pisao i o velikoj aferi koja se iza brda valja, a tiče 
se vrijednog zemljišta Vodovoda. Namjera je da se jednom poznatom tajkunu 
omogući da se dokopa izuzetno atraktivnog placa u centru Banjaluke. Prema našim 
saznanjima, direktor banjalučkog Vodovoda Predrag Duduković, u dogovoru sa 
gradonačelnikom Draškom Stanivukovićem, namjerava da povuče ranije pokrenutu 
parnicu protiv firme pomenutog gradskog moćnika. Na taj način bi se istom omo-
gućilo da zaradi milione na izgradnji stambeno-poslovnog objekta na lokaciji starog 
sjedišta Vodovoda, na parceli preko puta Elektrotehničkog fakulteta. Kako tvrde 
upućeni radnici Vodovoda, ovaj kontroverzni biznismen je već bezecovao pomenuto 
zemljište, tako što je još poodavno za siću pokupovao parcele u blizini stare zgrade 
Vodovoda, a koje je bivša država svojevremeno otkupila od starih vlasnika. 

BANJALUČANI ŽEDNI, NADLEŽNI LIJENI

Najteže je mještanima sela u okolini Banjaluke, koji nemaju vodu. Gradonačelnik 
je, prije vrućeg odmora, uveo vanredno stanje u pojedinim mjesnim zajedniciama, 
a voda se doprema cisternama. Pojedini mještani su i protestovali ispred Gradske 
uprave, a Stanivuković je, sa odmora u Šapaniji, na njih posalo svoje stranačke 
batinaše. Direktor Vodovoda je pozivao sugrađane da "drukaju" komšije koji troše 
vodu. Tek je početak avgusta i kako će mješatni okolnih sela izaći na kraj sa sušom 
- niko ne zna. Banjalučki Vodovod godinu završava sa gubitkom, a Draško Stanivu-
ković se češka... Po svemu sudeći vrijeme je da se u jedno od preduzeća u gradu, 
koje je ranije poslovali pozitivno, uvede vanredno stanje. Ako već nije kasno. 
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I njega
plaćamo
uz račun
za vodu

ZADUŽILI PREDUZEĆE ZA MILION

Kako je Faktor već pisao, ovo preduzeće 

je, zbog prijema novih radnika, povećalo 

troškove za plate za najmanje 300.000 KM, 

a da bi se spasila tekuća likvidnost, odlučili 

su da podignu kredit od milion KM. 

Glavni krivac za prijeteću dubiozu, kako 

se tvrdi u preduzeću, upravo je nekontro-

lisani prijem novih radnika koje, kako je 

Faktor već pisao, danas na platnom spisku 

ima više ekonomista nego vodoinstalate-

ra.

Za Draškovog
tjelohranitelja

posao u Vodovodu

Kako Faktor saznaje, gradonačelnik 

Banjaluke Draško Stanivuković „skrasio“ 

je proteklih dana svog nekadašnjeg 

vozača i pratioca Dragoljuba Grmušu 

u banjalučki Vodovod, a sve u okviru 

novog talasa prijema partijskih vojnika 
u ovo gradsko preduzeće.
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Skreće pažnju sa regu-
lacionih planova 

Kako pričaju ogor-
čene Slađanine kolege, 
jedini njen „grijeh“ je 
to što je na društvenim 
mrežama napisala šta 
misli o prisiljavanju 
radnika da na ulici za-
stupaju Stanivukoviće-
vu političku borbu pro-
tiv skupštinske većine.  

„Žalosno je što kole-
ge stoje ovdje i slušaju 
kako ih laže u oči! Ra-
zumijem ja njega, treba 
skrenuti pažnju dema-
gogijom, nije dobro da 
se priča šta se dešava sa 
regulacionim, pa daj br-
že-olje nešto ovako da 
se skrene pažnja... Ali, 
ne razumijem radnike, 
što ćutimo i dopuštamo 
da nas ovako poniža-
va... Meni ova njegova 
govorancija vrijeđa in-
teligencije...“, napisala 
je Ćućunova, 8. jula, 
osvrćući se na „sponta-
no“ izvođenje radnika 
pred Gradsku upravu, 
sprovedeno u režiji gra-
donačelnika i njegovih 

najbližih saradnika iz 
PDP-a.

Osveta lošeg studenta
Ovaj Slađanin post 

je, međutim, izazvao 
ekspresnu reakciju gra-
donačelnika, koji je 
brže-bolje, bez provo-
đenja bilo kakvog dis-
ciplinskog postupka, 
naložio da se Ćućunova 
odmah i bez odlaganja 
prebaci u „kažnjeničku 
jedinicu“, odnosno Po-
slovnu zonu Ramići. 

„„Poenta“ ove ka-
zne, koja je postala 
praksa otkako je Stani-
vuković postao grado-
načelnik, jeste u tome 
da se službenici nate-
raju da putuju dalje na 
posao, a ne da rade u 
centru grada. Ovakvu 
sudbinu već je ranije 
iskusilo nekoliko poli-
tički nepodobnih služ-
benika za koje drži da 
mu nisu iskazali loj-
alnost. Budući da je i 
Stanivukoviću poznato 
da niko od njih nije na-
pravio nikakav propust 

Gradonačelnik Banjaluke Draško Stanivuković otvoreno se sveti radnicima Gradske uprave, koji su odbili 
da izađu na nedavne proteste zbog neusvajanja gradskog budžeta, saznaje Faktor. Kako nam je potvrđeno, 
Slađana Ćućun, službenica Odjeljenja za prostorno uređenje, ovih dana je doslovno izbačena iz ovog resora i 
po kazni prebačena u izmješteno odjeljenje u Ramiće, jer se usprotivila manipulatorskom izvođenju radnika 
na ulicu. A Stanivuković takvima ne prašta.

 

na osnovu kojeg bi se 
mogao pokrenuti i pro-
vesti disciplinski postu-
pak i da bi takav potez 
bio unaprijed osuđen na 
propast, onda je odlučio 
da ih kažnjava slanjem 
u Ramiće – pričaju rad-
nici.  

Lažni sindikat i režira-
ni protesti 

Radnici su ogorčeni 
što se ovakvom, nasil-
nom pokušaju discipli-
novanja zaposlenih nije 
usprotivila sindikalna 
organizacija Gradske 

uprave, koja je, po nji-
hovim tvrdnjama, pod 
potpunom kontrolom 
Stanivukovića i njego-
vih saradnika, podrža-
vajući ga na svakom ko-
raku i u svakoj prilici.

I što je najgore, nije 
u pitanju to što je jedna 
službenica iznijela svo-
je mišljenja i zbog toga 
neopravdano kažnjena, 
nego što je i vrapcima 
na grani jasno da su 
radnici bukvalno natje-
rani na prostesta protiv 
skupštinske većine, a da 
ni sami nisu znali zašto 

izlaze na ulicu. Sistem 
je bio sljedeći – iz Ka-
bineta gradonačelnika 
pozivali su sve načelni-
ke, odnosno ovlaštene 
potpisnike, te im nare-
dili da svi napuste svoja 
radna mjesta i izađu na 
protest. Taj nalog bi oni 
dalje proslijeđivali po-
dređenim, bukvalno ih 
tjerajući da izađu pred 
Gradsku upravu Banja-
luke i da tamo slušaju 
Stanivukovića kako 
drži političke govore – 
tvrde radnici.

B.V.

„SLOBODA GOVORA“ PO
STANIVUKOVIĆEVOM SUDU

Službenica
kažnjena, nije izašla

na lažni protest! 

Fo
to

: A
. Č

AV
IĆ
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Banjalučki odbor PDP-a, sa Draškom Stanivukovićem na čelu, osmislio je brutalan plan političke 
zloupotrebe budžetskih sredstva grada Banjaluke s ciljem podizanja rejtinga kandidata ove stran-
ke na izborima, saznaje Faktor.
Prema tvrdnjama više upućenih izvora iz samog vrha Gradskog odbora PDP-a, svi roditelji koji 
su vratili iskorištene udžbnike, dobijene od Grada prošle godine, zapravo su namagarčeni jer su 
udžbenici besramno zloupotrebljeni za predizbornu promociju pojedinih kandidata PDP-a.

Pakleni plan
Prema našim sazna-

njima, iza gromoglasno 
najavljivanog akta na-
vodne solidarnosti sa dru-
gim opštinama, kojim se 
dijele udžbenici korišteni 
u Banjaluci prošle godi-
ne, stoji pakleni plan pre-
dizborne agitacije, a, mo-
guće, i zloupotrebe ličnih 
podataka roditelja.

Zanimljivo, ali nimalo 
slučajno, Grad Banjaluka 
dijeli korištene udžbenike 
maltene isključivo u op-
štinama unutar Izborne 
jedinice 3, a kao pred-
stavnici Gradske uprave, 
promoteri ovih događaja 
su dvoje kandidata PDP-a 
na listi za Narodnu skup-
štinu – Mirna Savić Ba-
njac i Tanja Vukomano-
vić.

-I vrapcima na grani 
jasno je da se one na ovim 
događajima pojavljuju 
kao kandidati PDP-a, a 
ne predstavnci Gradske 
uprave. Da se Vlasi ne do-
sjete, Grad je, doduše, na-

javio dodjelu udžbenika i 
u par opština van izborne 
jedinice 3, ali isključivo 
u lokalnim zajednicama 
gdje su na vlasti njihovi 
politički partneri, kao što 
je, naprimjer, Modriča 
ili Teslić. Na taj način, 
pomažu im da i oni ube-
ru koji politički poen za 
sebe, a, s druge strane, 
tako prikrivaju stvarni 
cilj ove zloupotrebe. A, 
svima nama je jasno da se 
radi o brutalnoj političkoj 
propagandi i prevari na-
ivnih roditelja koji su po-
vjerovali u obećanja da će 
udžbenici biti iskorišteni 
u plemenite svrhe  – tvr-
de naši izvori izu PDP-a, 
i sami šokirani ovakavim 
način kampanje.

Drugi kandidati ih „pro-
kljuvili“

Kako pričaju, i po-
jedini kandidati sa liste 
PDP-a izrazili su svoje 
nezadovoljstvo ovakavim 
načinom vođenja kampa-
nje, ponajviše zbog favo-

U LAŽI SU KRATKE NOGE

O čemu se, zapravo, radi najbolje svjedoči providno obrazloženje Mirne Savić Ba-
njac, aktuelne savjetnice Draška Stanivukovića, koja je, pravdajući direktan kon-
takt sa potencijalnim glasačima, ovih dana kazala da su se „na ovaj korak odlučili 
'jer, zbog sezone godišnjih odmora, nisu uspjeli da organizuju podjelu udžebnika 
preko škola“. 
A, godišnjeg odmora, vidi slučajnosti, nije bilo naprimjer u Modriči, gdje su organi-
zovali podjelu, uz pomoć partnera iz SDS-a. 
-Naravno da je tamo moglo, a razlog za to je dosta jednostavan – Modriča nije u 
njhovoj izbornoj jedinici, pa im tamo, logično i ne trebaju lični podaci roditelja – 
zaključuju sagovornici Faktora.

Udžbenicima samo 
fali logo PDP-a!

Bezobrazna politička
zloupotreba najmlađih 

rizovanje dvije kanditki-
nje PDP-a, koje slove za 
vjerne sljedbenike Draš-
ka Stanivukovića.

-Svi u odboru vide šta 
se radi i to da je Draško 
zloupotrebio to što se one 
nalaze na pozicijama u 
Gradu da ih dodatano 
favorizuje. Nismo ni mi 
ostali baš toliko blesavi 
da ne vidimo šta oni za-
pravo smjeraju! On im je 
dao gradski resurs, koji 
pune svi građani Banjalu-
ke, bez obzira na njihovo 

političko opredjeljenje, 
da ga iskoriste za politič-
ku promociju njegovih 
ličnih kandidata. U sve-
mu ovom, najviše i jesu 
namagarčeni roditelji koji 
su naivno povjerovali da 
će njihov akt dobre volje 
biti zaista iskorišten za 
nešto dobro, a ne izbornu 
kampanju pojedinih kan-
didata– tvrde naši sago-
vornici.

Kako ističu, indikativ-
no je i to što se roditelji sa 
područja tri opštine iz sa-

stava Izborne jedinice 
3 – Čelinca, Kneževa i 
Ribnika javno pozivaju 
da dostave svoje lične 
podatke, brojeve tele-
fona i sl., kako bi mogli 
da dobiju udžebenike.

- Na taj način, 
oni faktički zloupotre-
bom dobijaju brojeve 
telefona roditelja koje 
će posije iskoristiti u 
kampanji, ne sumnjaj-
te u to – tvrde naši sa-
govornici.

B.V.
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pustio albanske oružane 
jedinice na sjever. Para-
lelne institucije države 
Srbije su ukinute, sa na-
glaskom na sudove. Od 
tada je na Kosovu* ova-
kvo stanje. Ne nepresta-
ne napetosti, jer tako je 
od okupacije, već stanje 
u kojem se više nema 
zaista šta popustiti. Pre-
ljepljivanje srpskog 
grba na tablicama je 
već prekucalo igricu. 
Trudno je oposliti veću 
invenciju ultimativnog 
poniženja. 

No, i u ovu vojnopo-
litičku napetost Srbija je 
dovedena djelovanjem 
Šiptara. A oni ništa ne 
rade bez konsultacija sa 
SAD, EU i NATO. Kri-
zu su stvorili ne samo 
za njihove medijske po-
trebe, vezane za odlazak 
Nensi Pelosi u Kinu na 
crno. Odnosno kao mo-
gući alternativni pravac 
zabavljanja svoje jav-
nosti plasiranjem vijesti 
o mogućem novom ratu 
u Evropi, ukoliko ona 
bude morala da zaobiđe 
potomke kineskih četni-
ka koji su pod vođstvom 
Čang Kai Šeka utekli od 
Mao Ce Donga na Taj-
van. NATO i Šiptari pro-
sto idu po planu. Zato će 
situacija postati ozbiljna 
kad NATO to bude htio, 
a Srbiji ostaje da se plaši 
Martovskih pogroma.

Da. Samo da se plaši. 
Jer Srbiji hapse mini-
stre i puščanim cijevi-
ma ubadaju šiptarski 
specijalci. Sa „mučenim 
Markom Đurićem“ na 
koljenima, prave selfije. 
Vučić prijeti da ne sa-
njaju ponavljanje Mar-
tovskih ida, ali to ne 
zvuči ubjedljivo. Uopšte 
se u javnosti ne osjeća 
širenje raspoloženja u 
narodu srpskom, da bi 
Srbija mogla da se sjeti 
Rezolucije 1244, po ko-
joj ima pravo na povra-
tak dijelova svoje vojne 

skom ratu i protjerali 
Srbe naseljene nakon Pr-
vog svjetskog, a komu-
nisti je nijesu obnovili ili 
vratili Srbe. Isto kao na 
Kosovu i Metohiji. Nije 
je obnovila ni Srbija na 
stogodišnjicu bitke.

Tamo više nije južna 
Srbija. Sad je Sjeverna 
Makedonija i pripadaju 
im drevne crkve kralja 
Milutina i cara Duša-
na. Ali Beograd i Banju 
Luku niko ne priječi da 
skupe pare i traže obnav-
ljanje spomenika na rat 
u kojem je današnja Sje-
verna Makedonija dobi-
la svoje granice. Izuzev 
sjeverne iz 1945. Ta-
kvim potezima, recimo 
izgradnjom spomen-ka-
pele SPC na mjestu 
logora Jadovno 1941, 
počinje se vraćanje do-
stojanstva i konstrukcija 
kičme srpskog naroda.

Boris Tadić, nakon 
što je Šiptarima i njiho-
vim sponzorima otvore-
no poručio da mogu mir-
no zamijesiti gurabije i 
organizovati teferič, bez 
bojazni da će se Srbija 
2008. oružano usproti-
viti secesiji iz Prištinske 
skupćine, 2011. godine 
je još jednom preventiv-
no kapitulirao. Dopustio 
da se lične karte, sao-
braćajne dozvole i regi-
stracije; napravljene po 
dizajnerskom predlošku 
Dejtonske Doline Plača; 
na teritoriji koja po Re-
zoluciji 1244 Saveza UN 
pripada Srbiji, zamijene 
onima koji imaju držav-
ne simbole narko-NATO 
štacije. Tadić je napravio 
je korijen današnjeg pro-
blema, Vučić ga je pro-
dubio. Sad se vidi koliko 
je bitno u zamrznutim 
konfliktima ništa ne pot-
pisivati pod pritiskom na 
svoju štetu.

Po psihologiji iz Ba-
nje Luke, Vučić je po-
pustio na obećanje Za-
jednice srpskih opština i 

i policijske sile. A Srbi-
ji bi, obzirom da je sve 
otišlo dođavola, možda 
bilo najpametnije da to 
u jednom trenutku i pro-
ba. Kako stvari stoje, 
posebno usljed njihove 
zabavljenosti Ukrajinom 
i Tajvanom, prije da bi 
se zaključali u Bond-
stil i podigli avijaciju, 
nego što bi im palo na 
pamet da se uključuju u 
sukob na strani šiptar-
skih bandi. No, to je sve 
avantura, ukoliko se tim 
potezom ne može obez-
bijediti sigurnost srp-
skom naseljenju. Poseb-
no južno od Ibra.

Ipak, glavna svesrp-
ska opasnost se sadrži u 
tome što antisrpske sna-
ge u regionu, a samim 
tim i njihovi sponzori iz 
NATO, posmatraju sje-
ver Kosova i Metohije 
kao Republiku Srpsku. 
Sa stanovišta međuna-
rodnog prava, čitavo 
Kosovo i Metohiju, kao 
administrativnu jedini-
cu Srbije po Rezoluciji 
1244 iz 1999. godine, 
treba posmatrati kao 
Srpsku, jer ona je po 
Okvirnom mirovnom 
sporazumu iz Dejtona 
(1995.) u međunarod-
nopravnom smislu dio 

Bosne i Hercegovine.
Teško je čovjeku sa 

zrnom logike i osjećaja 
za pravdu objasniti da 
ono što se omogući vla-
di u Prištini, ne može se 
nikako dopustiti vladi u 
Banjoj Luci. No, iz ne-
kog razloga, srpska poli-
tika, posebno u Srbiji, to 
postiže. Zapad će preko 
Kosova i Metohije izvi-
đati modalitete slama-
nja Republke Srpske, 
pa se Okupant Šmit 
zato i sreo sa Aljbinom 
Kurtijem u februaru 
ove godine.

Više puta ponavljam, 
da srpska strana ništa ne 
radi vezano za ispitiva-
nje motiva zbog kojih 
je drug Si Đi Ping odlu-
čio da stane uz Rusiju i 
napiše šut kartu okupa-
ciono-kolonijalnoj kan-
celariji OHR. Tu je naša 
prilika za opstanak, jer 
se u diplomatskom smi-
slu naši dušmani Rusije 
više ne boje. Jedni dru-
gima su sankciono napa-
kostili sve što su mogli. 
Ovom grubom uvredom 
Kine preko Nensi Pelosi 
na dijelu njene teritorije, 
odnosi Pekinga i Vašin-
gtona će se samo pogor-
šati. Kina prati šta Rusija 
radi u svojoj vojnoj spe-

coperaciji. Zapaža i uči. 
Proračunava i planira. 
Prilagođava i mijenja. 
Biće joj draže da Tajvan 
reintegriše mirno kao 
što je u jednom trenutku 
i izgledalo da će, ali ako 
je stisnu uz Kineski zid 
kao Srbiju na Kosovu* 
- Sjedinjenih Entiteta se 
takođe niko više ne boji. 
Čak ni u Avganistanu.

Možemo se bojati 
nuklearnog rata, ali je 
jasno da u nekom rani-
je geostrateški dogovo-
renom savezu Rusija i 
Kina više neće tolerisati 
siledžijstvo SAD. Kina 
je izgradila borbene 
efektive, posebno u do-
menu vojne tehnike, br-
zinom i opsegom kakvi 
do sada nijesu viđeni u 
svijetu. Najvidljivije na 
primjeru nosača aviona 
i vještačkih ostrva. Ra-
nije je tehnički bila go-
tovo potpuno oslonjena 
na Moskvu kad su nove 
tehnologije u pitanju, 
međutim njena nova 
borbena tehnika obli-
kom sve više i više pod-
sjeća na kopiranje ame-
ričke ratne tehnike.Tim 
pokazuje i s kim misli 
da će najvjerovatnije 
ratovati.

Napeto je samo 
u Južnom ki-
neskom moru. 
Situacija je u 

trenutku najveće medij-
ske drame, dakle mislim 
nedelja/ponedeljak ove 
hefte, bila vrlo jasna. 
Nije bilo govora da će 
doći do ikakvih ozbilj-
nih borbenih dejstava na 
Kosovu ravnom. Na por-
talu državne televizije 

Srbije, čitanije su vijesti 
iz Donbasa.

Gazimestan je pri-
tisla najveća američka 
vojna baza u Evropi. 
Srbi u so da se premetnu, 
ne bi Natovcem ručak 
posolili. Srbija i Srpska 
su okružene zemljama 
NATO i ne pojavljuje se 
političar koji razmišlja 
o izlasku na more. Spa-
šavanju od procesa ras-

parčavanja, preumljenja 
ili asimilovanja, koji ne 
prekidaju u Vojvodini i 
Raškoj. Projekat i dalje 
vode po ranijem planu, 
kao školski model onog 
što je namjera za Rusiju 
u daljoj budućnosti.

Problem sa Koso-
vom i Metohijom nije od 
juče, ali nije ni od 1389. 
godine. Srbi su Koso-
vo osvetili pobjedom u 

Kumanovskoj bici, pa 
su čak dodjeljivali orde-
nje sa takvim natpisom: 
OSVEĆENO KOSO-
VO 1912. Nije čudo 
onda što su nas natjera-
li da novu kapitulaciju 
potpišemo 1999. pod 
imenom – Kumanovski 
sporazum. Nijesmo na-
kon Kumanova Kosovo 
zadržali u posjedu ni sto 
godina. Još i manje, ako 

se računaju periodi nje-
mačke okupacije u dva 
svjetska rata. 

Sada na Zebrnjaku 
stoji trećina srušene spo-
men-kosturnice za ju-
nake Prvog balkanskog 
rata, kao svjedočanstvo 
srpske nemoći i sramote. 
Nebrige za svoje ja. Za 
najhrabrije, najslavnije, 
najsvojije ja. Srušili su je 
Bugari u Drugom svjet-

Kosovski mit
proizveden
na Tajvanu

Bilo je zaista napeto, da bi se riješilo vrlo prosto. Ali dugoročno zlokobno, jer se obruč 
oko Sjedinjenih Entiteta Amerike steže. Nensi Pelosi je sletila na pistu u Tajpeju i pored 
upozorenja Narodne Republike Kine, da takvo narušavanje njenog suvereniteta može 
imati ozbiljne posljedice. Aleksandar Vučić, vrhovni komandant Vojske Srbije, podigao 
je borbenu gotovost zbog registarskih tablica i ličnih dokumenata na Kosovu i Metohiji. 
I nije došlo do specijalne vojne operacije. Ni Kine, ni Srbije. Ali se svijet promijenio.

Autor kolumne: Дани(ј)ел СИМИЋ
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koji bi nam mogao biti 
izgovor da budemo ne-
ljudi. Proći će sve, ali 
duša, obraz i ono što je 
dobro ostaje zauvijek.

10. Ljubav je najviša 
vrlina. Sve što čovjek di-
jeli sa drugima smanjuje 
se, osim ljubavi. Što je 
više dajete, više je imate.

11. Ne zaboravimo 
nikada da je zlo uvijek 
kratkog vijeka i samo 
naizgled uspješno i bli-
stavo. Zato na zlu, lu-
kavstvu, prevari, ne treba 
zasnivati ništa, pogotovo 
ne život.

12. Ne branimo se od 
tuđeg zla, zlom u sebi.

13. Kad se čovjek 
rodi, cjelio svijet se radu-
je, a samo on plače. Ali 
treba da živi tako da, kad 
umre, cjeli svijet plače, a 
samo on se raduje.

14. I sebi i drugima 
kažem: mene može da 
ponižava ko god hoće, 
al’ da me ponizi nema 
čovjeka na ovom svijetu, 
sem jednog, a to sam ja. 
Kad to zna čovjek ima 
stabilnost.

15. Nema čovjeka 
bez grijeha, niti bez do-
brog djela.

16. Bog nas je stvorio 
ljudima i traži od nas da 
to i budemo. Nema ta-
kvih vremena u kojima 
to ne bi mogli biti i ne bi 
bili dužni da to budemo.

17. Kada bi se svi dr-
žali ljubavi, ova zemlja 
bi bila raj. Ali, kad bi se 
svi držali bar onog što 
je malo manje od ljuba-
vi – jer, ljubav je veza 
savršenstva – kada bi 
se makar držali principa 
„što želite sebi, to čini-
te drugima; što ne želite 
sebi, to ne činite drugi-

Ove njegove riječi još 
uvijek se dobro pamte:

1. Čuvajte i neprija-
telje svoje i molite se za 
njih jer ne znaju šta rade!

2. Nije važno ko oda-
kle potiče, nego u šta 
izraste.

3. Ako budemo tole-
rantniji, onda ćemo moći 
da shvatimo gledište dru-
goga. Ne da ga usvojimo 
ako nije dobro, ali da ga 
shvatimo da ne dođe do 
mržnje i ovog što nas ci-
jepa i dijeli.

4. Mudrost bez do-
brote prelazi u zloću, a 
bezazlenost bez mudrosti 
prelazi u glupost.

5.  Pravedan čovjek i 
kad nije kriv, pretpostav-
lja da je kriv. A nečovjek 
nikad nije kriv - uvijek 
su krivi drugi!

6. Crkva ne odbija ni 
one koji misle da su ne-
vjernici, pogotovu kad i 
oni traže načina da dođu 
u Patrijaršiju, svejedno 
iz kakvih namera. Uo-
stalom, ja sam svešteno 
lice, a sveta tajna sve-
štenstva ne pravi odabir 
koga ćete primiti i saslu-
šati, ako ga neka muka 
vodi do vas. A i grešnici 
su uglavnom veoma ne-
srećni ljudi, naročito kad 
su prepuni sebe.

7. Proći će sve, ali 
duša, obraz i ono što je 
dobro ostaje zauvijek.

8. Moral nije "ne tre-
ba" ili "ne smije se". Mo-
ral je "neću". Nije vrlina 
ne griješiti, nego moći a 
ne htjeti griješiti.

9. Obavezni smo i u 
najtežoj situaciji da po-
stupamo kao ljudi i nema 
tog interesa, ni nacio-
nalnog ni pojedinačnog, 

Patrijarh srpski gospodin Pavle jedan je od najcjenjenih ljudi kod Srba, zbog čega su ga mnogi sma-
trali svecem još za života. Brojne su njegove mudrosti, prepričavaju se anegdote o skromnosti i 
poštenju! Pričaju oni koji su ga dobro poznavali da je umio da vidi čovjekovu dušu. Znao je da jedno-
stavnim riječima prenese velike mudrosti, pouči i uputi na pravi put. Kažu i da je ulivao smirenje na 
neobjašljiv način. Jednom riječju – jedinstven.

ma“, onda bi zemlja, ako 
ne bi postala baš raj, bila 
blizu raja.

18. Prava ljubav je je-
dino kada ljubav ne traži 
svoje. Kada voliš nekog 
bez ikakve logike. To je 
i prava sloboda. E zato 
sam hrišćanin.

19. Pozvani smo da 
činimo saglasno svome 
zvanju, onoliko koliko 
možemo i koliko nam 
je Bog dao. Ni manje, 
ni više, a ono što mi ne 

uspjemo da učinimo, to 
ostaje da učini Gospod i 
nadopuni naše nedostat-
ke.

20. Među vukovima 
opstati ovci je teško, ali 
nije nemoguće, jer nam 
Gospod kaže na koji na-
čin mi možemo i među 
vukovima opstati kao 
ovce Njegove. A to je: da 
budemo mudri kao zmije 
i bezazleni kao golubovi.

21. Naša je obaveza 
da pomažemo bližnjem 

Pouke patrijarha Pavla

„Budemo mudri kao zmije
i bezazleni kao golubovi”!

ŠTA JE MOLITVA?

„Molitva je mati svih dobrih djela, čuvarka čistote tijela, pečat djevojaštva, sigurna 
ograda protiv svih lukavstava vječitog neprijatelja našeg – đavola. Molitva je uzdi-
zanje uma i srca Bogu. Njome čovek uzleće u horove anđela i postaje učesnik nji-
hovog blaženstva. Molitva je tamjan najprijatniji Bogu, najsigurniji most za prelaz 
preko iskušenja talasa života, neoboriva stijena svih koji vjeruju, mirno pristanište, 
božanska odjeća, koja oblači dušu velikom dobrotom i ljepotom”, rekao je svoje-
vremeno blaženopočivši patrijarh Pavle. 

PORODICA „MALA CRKVA”

"Porodicu smatram osnovom ljudske zajednice i nezamjenjivom za duhovni razvoj 
čovjeka. U porodici se čuva vjera predaka, drži se do osnovnih duhovnih vrijednosti, 
koje nas vode kroz život; porodica je izvor ljubavi, u njoj se učimo dužnosti, žrtvova-
nju, zajedničkom podnošenju nevolja, kao i podjeli radosti. Porodica nam stvara 
osjećanje da smo zajedno u svemu i kad odemo iz svojih kuća, kuda nas život vodi. 
Porodica je "mala crkva". Njenih svetinja i običaja ko se drži, taj ne može zalutati u 
ovom otuđenom, ispražnjenom, posuvraćenom svijetu"”, govorio je najpoštovaniji 
srpski patrijarh.

u nevolji, ali ne čineći 
pri tom nikakvo nasilje, 
jer svako je slobodan da 
izabere da li će da krene 
putem spasenja.

22. Gledaj da ne im-
ponuješ svojim znanjem 
i svojom učenošću, nego 
svojim smirenjem.

23. Pre nego što poč-
neš suditi o meni i mom 
životu, obuj moje cipele i 
idi mojim putem!

R.I.
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Duga tradicija!

Djeca se u dalekoj 
prošlosti nisu rađala u 
porodilištu. Takva su 
bila vremena, pa se po-
rođaj mogao dogoditi u 
šumi, na njivi, u dvorišti 
ili kući. Bebicu je, kako 
bi je zaštitili, trebalo 
uviti u platno, pa se zbog 
toga cijepao komad 
odeća, po mogućnosti 
muške, pričaju etnolo-
zi. I navodno, za sreću, 
cijepaju košulje samo 
muškarci muškarcima. 
U nekim prošlim vreme-
nima se zaustavljao prvi 
čovjek i od njega cije-
pala košulja, ukoliko je 
prilikom rođenja cijete-
ta nije bilo u kući, šumi 
ili na njivi. I danas se u 
nekim krajevima smatra 
da će onaj koji zadrži 
komad pocijepane tkani-
ne dobiti isti pol djeteta 
kao i otac kome je košu-

lja pocijepana. Postoji i 
obrnuto vjerovatno, baš 
kako to na ovim našim 
prostorima biva – da 
svaki običaj ima više 
lica i naličja. Međutim, 
nije tu kraj vjerovanji-
ma o cijepanju košulje. 
Među najprihvaćenijih 
teorijama je i ona da se 
tokom vremena svaka 
majica ili košulja istanji 
i iskrza. Zato cijepanjem 
stare majice ili košulje 
novopečeni otac mora 
da kupi novu. A svaka 
nova košulja predstav-
lja novu snagu, pa je 
zbog toga, kada se rodi 
dete, komšije, rođaci, 
kumovi i prijatelji cije-
paju uz riječi: „Ovu da 
pocijepamo, još mnoge 
da promijeniš, ti i tvo-
je dijete imali snage i 
pameti nove, dok god 
ste živi i zdravi”. I ova 
poruka je najbitnija, bez 
obzira koja je od verzija 

o kidanju tkanine na dan 
rođenja baš ona tačna. 

Nova energija

Rađanje novog živo-
ta jedno je od najljepših 
trenutaka u životu rodi-
telja. Zato i običaji na 
taj dan nagovještavaju 
radost. I ljubav se ga-
jila kroz stare običaje. 
Etnolozi prepričavaju 
vjerovanje od davninja 
da se prvom djetetu šila 
košulja od očevih starih 
stvari. Novorođenče je u 
njoj bilo tačno nedjelju 
dana. Čuvala se i za sva-
ku slijedeću bebu u po-
rodici. I ona je istu ko-
šulju odmah po rođenju 
nosila takođe samo se-
dam dana. I tako ukrug, 
dok god djece ima u po-
rodici.

Današnji sve popu-
larniji životni vodiči 
imaju svoju verziju ci-

jepanja majice budućim 
tatama. Uvjereni su da 
na taj način energetskoj 
auri oca, odjeća koju je 
do sada nosio, nije više 
odgovarajući omotač, tj. 
da samo rođenje deteta 
mora da dovede do nje-
gove psihičke promjene. 
Kako zmija mijenja sta-
ru kožu, tako i muškarci 
rođenjem djece moraju 
da se pripreme za pro-
mjenu i za novu ulogu 
- ulogu oca. U svakom 
slučaju, od cijepanja ko-

Srpski običaji

 MOĆ 
POCIJEPANE
KOŠULJE!

šulje profitiraju trgovci.
U pojedinim kraje-

vima košulju su cijepali 
i mladoženjama nakon 
godinu dana braka da bi 
mlada, djeca i on dugo 
poživjeli. I veoma važna 
napomena za kraj – tate, 
pazite da na dan rođenja 
djeteta majicu ili košulju 
ne obučete naopako, jer 
ćete, po narodnom vje-
rovanju, tog dana sresti 
neprijatelja!

T.K.

Brojni su običaji u srpskoj tradiciji. 
Etnolozi napominju da je njihova 
namjena uglavnom bila da zaštite 
porodicu, donesu blagostanje i da se 
sačuva imovina. S tim ciljem vjero-
valo se da određene tajne, manje ili 
više mistične ili slične radnje mogu 
pomoći. Iako su se određeni rituali 
mijenjali ili dopunjavali, pojedini su 
u izvornom obliku sačuvani od za-
borava. Jedan od njih je i cijepanje 
očeve košulje kad se rodi dijete. Što 
više, to bolje! Bavio se ovim običa-
jem, koji očito svi vole i Vuk Karadžić, 
a zadržao se i u današnje modernije 
vrijeme, mada se umjesto košulja 
tatama mahom razdere majica. Et-
nolozi objašljavaju da je simbolika 
ovog rituala važna i govori o starom 
načinu da se po svaku cijenu zaštiti 
beba.  
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Živite u trenutku
Norman Lir, televi-

zijski pisac i producent, 
ove godine je napunio 
100 godina i napisao u 
The New York Timesu 
kako i dalje pronalazi 
smisao u svakom danu. 
"Probudim se i radim 
stvari koje me raduju. 
To je moj poklon sebi. 
To je moja molitva. To 
je sve", objasnio je on.

Uoči svog 100. ro-
đendana, Lir je na 
društvenim mrežama 
podijelio svoje savjete 
o dugom i sretnom ži-
votu. Njegova poruka? 
„Živi u trenutku”!

Nikada se nemojte 
vjenčati

Rođena u Meksiku 
1887. godine, Lean-
dra Becerra Lumbreras 
doživjela je 127 godi-
na! Nakon što je umrla 
2015. godine, porodica 
podijelila riječi mudro-
sti o njenoj rekordnoj 
dugovječnosti. Tajna 
dugog života? "Jesti 
dobro, spavati danima 
i nikada se ne ženiti", 
prenosi Daily Mail rije-
či ove žene.

Molite se – i jedite 
grožđice u džinu

Lucia DeClerck do-
spjela je na naslovnice 
magazina prošle godi-
ne kada joj je dijagno-
stifikovan Covid-19 
na njen 105. rođendan. 
Nakon što je primila 
drugu vakcinu, potpu-
no se oporavila. Kada 
je dala intervju za The 
New York Times, DeC-
lerck je podijelila svoje 
savjete o životu do 100 
godina: "Molitva. Mo-
litva. Molitva", rekla je 
za ona. "Korak po ko-
rak. Nema brze hrane".

Njezin sljedeći sa-
vjet bio je neobičniji: 
jedite devet grožđica 
natopljenih džinom sva-
ko jutro!

Kafa i obavezni doda-
tak

Giuseppe "Joe" Si-
lveri, talijanski imi-
grant koji živi u Vanko-
uveru u Kanadi, 2019. 
napunio je 100 godina. 
Nakon što je proslavio 
stogodišnji rođendan, 
podijelio je svoje naj-
bolje savjete za dug ži-
vot. Njegova strategija? 
Svako jutro sa komši-
jom, između devet i 10 
sati, pije kafu začinjena 
alkoholom po njego-
vom izboru - najčešće 
rakijom!

Njegov sin Ernesto 
dodaje da se pridržava 
i tradicionalnijih zdrav-
stvenih mjera. "Ono što 
je uvijek  govorio jest 
da je važno ostati akti-
van, raditi u vrtu cijelo 
vrijeme i dobro jesti", 
rekao je Ernesto za 
CTV News.

Izbjegavajte muškarce 
i jedite kašu!

Najstarija žena u 
Škotskoj, Jessie Gallan, 
doživjela je 109 godina 
2015. godine. Imala je 
savjet koji se mnogim 
ženama neće svidjeti! 
"Moja tajna dugog ži-
vota bila je držanje po-
dalje od muškaraca. Oni 
su samo veći problem 

Ako ste zainteresovani za život do 100 godina, nekoliko stvari može poboljšati vaše izglede da to i doživite. 
Za početak, doktori kažu - nemojte pušiti, jedite zdravu hranu, redovno vježbajte i smanjite konzumaciju 
alkohola. Ali, ako razgovarate sa stogodišnjacima, mogli biste se iznenaditi kada saznate da su oni koji su 
najduže živjeli slijedili vlastita pravila - a neki od njih su prilično čudna ili neobična. Nećemo pogriješiti ako 
vam kažemo – važno je živjeti punim plućima! U bilo kojoj godini.

Savjeti kako doživjeti stotu!

nego što vrijede", rekla 
je za Daily Mail na svoj 
rođendan. "Takođe sam 
se pobrinula da puno 
vježbam, jedem lijepu 
toplu zdjelu kaše svako 
jutro i nikada se nisam 
udavala", rekla je ona.

Nastavite vježbati
Britanski plesač 

Henry Danton napunio 
je 100 godina 2019. 
godine i obilježio je 
taj datum podijelivši 
svoje savjete o dugo-
vječnosti sa čitaocima 
časopisa Today. "Mo-
rate se brinuti o sebi", 
rekao je. "Ovo tijelo je 
jedina stvar koju imate. 
Dobili ste ovaj prekra-
san instrument, mora-
te se brinuti o njemu". 
Dodao je da se nikada 
nije planirao povući sa 
posla koji obavlja kao 
instruktor baleta, što ga 
drži mentalno i fizički 
aktivnim. "Stvarno, ap-
solutno vjerujem da je 
vježbanje odgovor na 
sve", uvjeren je Danton. 
Savjetovao je i da pro-
vodite vreme radeći ono 
što volite. Sa dosta opti-
mizna u životu. "Tvoje 
raspoloženje utiče na 
tebe fizički", tvrdio je 
Danton.

A.A.

PIJTE RAKIJU
I NEMOJTE SE
ŽENITI!



FAKTOR22 23 broj 59, 04. avgust 2022. godineREPORTAŽA FAKTOR  broj 59, 04. avgust 2022. godine

Obala Amalfi
Zalasci sunca ov-

dje oduzimaju dah i to 
je stvarno nešto veoma 
posebno, ali ne i jedina 
ljepota na obali Amalfi. 
Gurmane očekuje pre-
gršt restorana s Miche-
linovom zvjezdicom, 
od Positana do Sorenta. 
Turistički sajtovi kao 
najbolji izbor izdavaju 
grad Puglia, smješten 
na liticama sa pastelnim 
domovimaa, ali nije baš 
tako naseljen kao grado-
vi u njegovom okruže-
nju. I to ima svoje čari...

Altea – Bijeli raj 
Za sve koji planira-

ju putovanje u Španiju, 
možda imaju nedoumi-
cu odakle početi. Hoće 
li to biti madridska 
umjetnost, plaže Ibice, 
barselonski tapas ili se-
viljski flamenko? Iako 
su najznačajniji španski 
gradovi vrijedni posje-
te, mnoga manja mjesta 
ove mediteranske ze-
mlje izuzetno su lije-
pa. Zapravo, postoji ih 
toliko mnogo je teško 
suziti izbor. Negdje pri 
vrhu top liste je blistavo 
primorsko mjesto Altea. 
Bijeli raj. Idealan za šar-
mantan i opuštajući od-
mor. 

Zanzibar
Ovaj otok uz oba-

lu Tanzanije mjesto je 
gdje se plaže od bijelog 
pijeska susreću s egzo-
tičnim tržištima začina i 
arhitekturom koja poka-
zuje stapanje arapskih, 
indijskih, evropskih i 
afričkih uticaja. Impre-
sija je izvanzemaljska, 
kažu oni koji su boravili 
u intimnim hotelima uz 
plažu, šetali dugim pla-
žama od bijelog pijeska 
i provodili sjajne noći 
ispod zvijezdanog neba. 

Možda ćete biti u 
iskušenju da se sakrije-
te u svom bungalovu uz 
plažu ili pronađete ide-
alno mjesto uz bazen i 
poslugom u sobi.

Bali - Indonezija
Otok Bali je, nakon 

svih snimljenih filmova 
na toj lokaciji - nezao-
bilazan. I dalje je raj za 
turiste i zbog čestih hin-
duističkih praznika, po-
nuda i ceremonija - kao 
i super pristupačnih pri-
vatnih vila i odmarališta 
na plaži, gdje vas čeka 
svježi kokos, najam 
skutera i svakodnevne 
masaže. 

Tko ne bi želio pobjeći od stvarnosti? Recimo na pjeskovitu obalu uz plavo more, koje se na dalekoj pučini stapa sa nebeskim 
plavetnilom. Ili mjesto gdje se može uživati u uzbudljivoj avanturi u bilo koje godišnje doba da je posjetite. Opuštanja na 
plaži uz bujno zelenilo, pogled na visoke planine ili slikovite planinarske staze. Na suprotnoj strani je istorijska i kulturna 
riznica, muzeji, atraktivni restorani, uzbudljivi trgovi, vijugave rijeke, mistična jezera...I ne mora se putovati svijetom kako 
bi dobili trajna sjećanja na određena mjesta. Mada, posebna iskustva na licu mjesta mogu vam jedino dočarati svu magiju i 
nadahnuti um za cijeli život. Turisti imaju različite  stvari koje žele iskusiti, ali one su na određenim lokacijama toliko jedin-
stvene da mogu stvoriti uspomene za cijeli život i postati priče koje će inspirirati i sljedeću generaciju. Ovo su samo neka od 
takvih rajskih odredišta.

Šest 
nijansi
plave!

Bora Bora
U srcu Tihog okeana 

ovo je jednostavno raj 
na zemlji. Mnogi će reći 
da Tahiti ima najljepše 
plaže s bijelim pijeskom 
i natirkiznijom bojom 
mora na svijetu. Ako se 
na dan otrgnete od ove 
ljepote, krenite na safa-
ri terenskim vozilom 
i istražite divlju unu-
trašnjost i planine Bora 
Bore. Otkrijte i tajnu je-
dinstvenih polinezijskih 
crnih bisera. I to je samo 
početak...

Maldivi
Iako toliko popular-

na i prikazana na bez-
broj fotografija, ova 
jedinstvena lokacija u 
stvarnosti vas neće ni 
za milimetar razočarati. 
Sa vaše privatne palu-
be, blistavo bijele plaže 
ili bazena gledaćete u 
nevjerovatno čistu vodu 
Indijskog okeana, ko-
kosove palme i koralj-
no grebenje... Plutajući 
doručak, joga na dasci 
za veslanje i sve ostalo 
što biste mogli poželjeti. 
Na Maldivima se, kažu, 
snovi ostvaruju.

Vaše je samo da se skinete!

Altea Španija

Amalfi

  Zanzibar

Maldivi

   Bora Bora

   Bali
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Ankete na internetu otkrile su koje to obične/neobične osobine kod muškaraca tjeraju ženska srca da brže kucaju. Ili 
da im se obrazi zacrvene! Ovo su neki od odgovora „ispitanih” dama.

1. Njegova arogancija
"Duhovit s primjesom arogancije. Žao mi je, znam da ne bi trebalo tako biti, ali uvijek me to privlači"!

2. Prihvaćanje svih naših mana
„Svako ima popis svih stvari za koje znamo da nisu idealne, ali njemu ne smetaju”. „Osim toga, znamo zbijati i šalje sa svim njego-
vim takozvanim manama."

3. Način na koji komunicira s djecom
"Volim se igrati s djecom pa ako ga vidim kako pada na pod s njima i crta ili se satima igra sa mališanima, gotova sam."

4. Nesalomivi integritet
"O čovječe, integritet i borbenost su afrodizijaci. Kad žestoko i neustrašivo brani svoje stavove. Od toga mi je 'zaigrao' čak i mozak".

5. Šala i sarkazam
"Sarkazam i sposobnost da se našale čak i ako je sve protiv njih". „To je neprocjenjivo”!

6. Njegova nespretnost
"Volim (blagu) nespretnost. Ali ne toliku da predstavlja problem”.

7. Njegovi čudni hobiji
„Jednom sam izlazila s nekim tko se jako bavio hobotnicama i iz nekog razloga, to je stvarno bilo atraktivno".

8. Citira filmske junake
„Kultne replike ili dijalog iz 'naših' filmova u pravom trenutku”.

9. Njegova empatija
"Empatija prema ljudima na koje svakodnevno nailazi (bilo da se radi o konobaru, čistaču itd)”. 

10. Njegovo odbijanje tračeva
"Moj čovjek odbija tračati”.

M.N.

Vrlo (ne)obični razlozi!

Zašto žene vole svoje 
muškarce?


